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Geachte leden van de vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport, 
 
Binnenkort kunt u schriftelijke inbreng indienen voor de begrotingsbehandeling van VWS. In deze 
korte brief geeft branchevereniging de Nederlandse ggz u enkele aandachtspunten mee in 
vraagvorm. 

• Is de demissionair bewindspersoon voornemens de inzet op de afspraken rondom het 
Integraal Zorgakkoord, inclusief de toegezegde 2,8 miljard transformatiemiddelen, voort 
te zetten in 2024? Het continueren van de afspraken en deze middelen is voor de sector 
van groot belang.  
 

• Is de demissionair bewindspersoon voornemens de inzet op de afspraken rondom de 
Hervormingsagenda Jeugd voort te zetten? Ook deze zijn van groot belang. Daarbij merken 
wij op dat de financiële kaders een bedreiging blijven voor de ambities. Er is beperkt budget 
gereserveerd voor implementatie. De extra 511 miljoen bezuinigingen hangen bovendien 
als een molensteen om de nek van de sector. Kunnen deze worden teruggedraaid? 
 

• De sector heeft samen met het ministerie belangrijke afspraken gemaakt om, via passende 
zorg en met financiële afspraken, de instroom in de Wlz-ggz te verminderen. Continuering 
van deze afspraken is van belang. Het ministerie van VWS stelt dat € 45 miljoen hiervan 
gedekt is uit de resterende onverdeelde-groei-ruimte, maar laat onvermeld dat dit ten laste 
van de Wmo-gelden in het Gemeentefonds is gebeurd (de integrale uitkering Wmo aan 
gemeenten wordt dus gekort). Is deze korting op de Wmo-gelden verantwoord? 
 

• Op 17 april 2023 sprak u in een rondetafelgesprek over de doordecentralisatie van 
beschermd wonen. In de Rijksbegroting van VWS staat dat het wetsvoorstel op zijn vroegst 
per 1 januari 2025 in werking treedt, mede omdat het na de val van het kabinet Rutte IV 
door de Tweede Kamer controversieel verklaard is. Kan de demissionair bewindspersoon 
deze periode van bezinning gebruiken om het voorstel te verbeteren (of ervan af te zien)? 
 

• Ggz-instellingen (ook forensische zorg, verslavingszorg en jeugd-ggz) verkeren in financieel 
zwaar weer. Deelt de demissionair bewindspersoon de zorgen over de continuïteit van 
zorg en over de financiële gezondheid van de ggz-sector? Wat gaat zij daaraan doen? 
 

• Is de demissionair bewindspersoon voornemens om de loonachterstand tussen de 
zorgsector en andere sectoren, conform eerder SER-advies, te beslechten? En heeft zij 
daarbij specifieke aandacht voor de middengroepen? 
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Wij hopen dat bovenstaande punten behulpzaam zijn in uw schriftelijke ronde. Voor meer 
informatie, vragen of een gesprek naar aanleiding van deze brief, kunt u contact opnemen met 
Joeri Veen, adviseur Public Affairs via jveen@denederlandseggz.nl of op telefoonnummer  
06 - 39 83 74 95. 
 
Met vriendelijke groet, 

 
 
 
 
 
 
 

Jeroen Pepers 
Directeur de Nederlandse ggz 
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